
PROTOKÓŁ NR XVII/2007 

z XVII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła się w dniu 29 listopada 2007 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych. 
Nieobecna radna: Partycja Mlejnek – Gałęza 
 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Witam bardzo serdecznie, sesja Rady Miasta Gdańska, XVII sesja Rady Miasta 
Gdańska w tej kadencji to jest. Przewidziana przerwa jest między 13.00 – 14.00. 
Wpłynął wniosek Prezydenta miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie obowiązku utrzymania zwierząt, osób utrzymujących 
zwierzęta domowe, wyłapywania zwierząt bezdomnych  oraz zasad 
utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenie wyłączonych z produkcji 
rolniczej, to jest druk 436, w pkt 4, ppkt 23. 23 pkt zostaje zdjęty, to jest druk 
436. RównieŜ Prezydent złoŜył wniosek o zdjęcie z porządku obrad druku 437, 
to jest ppkt 24, w pkt 4, dot. regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Gdańska. Ppkt 24, pkt 4 został zdjęty. Wpłynął wniosek Komisji 
Rozwoju Przestrzennego o włączenie pod obrady projektu uchwały w sprawie 
wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta dot. zaliczania ulicy 
Kadmowej do kategorii dróg gminnych, druk 459. Wpłynął wniosek KSiŁP o 
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muszą to być wewnętrzne węzły Ŝywieniowe. To nie jest podstawowy biznes 
jakby tej działki edukacyjnej. Tam jest za duŜo ryzyk z tym związanych jeśli 
chodzi o utrzymywanie, sam pan powiedział o Sanepidzie, o wymogach 
inwestycyjnych, są one szalone. Przez lata zaniedbań, to nie jest ostatni rok 
zaniedbań, czy ostatnie pięć lat zaniedbań, to są lata zaniedbań.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. Następnie głos w dyskusji to jest pan radny Krystian 
Kaczmarek. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Skarbniku, 
W uchwałach moŜna zauwaŜyć, Ŝe juŜ pod koniec roku następuje przesuwanie 
niewykonanych zadań na rok następny. Jest to wykonywane po to, Ŝeby 
sprawozdanie z wykonania projektu budŜetu za rok 2007 wykazało, Ŝe zadania 
wykonano w 100%. I tak przesuwamy waŜne inwestycje, niektóre bardzo 
waŜne, bo drogowe na rok następny, czyli nie wykonujemy tych zadań w roku 
2007. Ja moŜe przytoczę, które to zadania. Po pierwsze, standaryzacja 
budynków Gdańskiego  Zespołu śłobków na 800 tys., budowa drugiej jezdni 
ulicy Gospody 350 tys., projekt poprawy dostępu drogowego do Portu Gdańsk, 
budowa Trasy Sucharskiego 950 tys., system inteligentnego sterowania ruchem 
334 tys., Gdański Program Przeciwpowodziowy 64 tys. i budowa wydzielonej 
ścieŜki rowerowej wzdłuŜ ulicy Jantarowej 2 mln 800 tys. zł. Czyli 
przeznaczone było 3 mln na realizację w roku 2007, zrealizuje się zadanie na 
200 tys. zł. TakŜe szkoda, bo jak wiadomo, jeśli chodzi o te inwestycje, są 
bardzo przydatne dla mieszkańców, dla gdańska, a jednak te inwestycje tak 
przebiegają, jak nie powinny przebiegać.       
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. Głos w dyskusji, pan Piotr Gierszewski. 
 
Radny – PIOTR GIERSZEWSKI  
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rada,  
MoŜe faktycznie oświata nie jest najwaŜniejsza w tym mieście, aczkolwiek nie 
podlega teŜ dyskusji, Ŝe 40% całego budŜetu w jakiś sposób pochłania. TeŜ nie 
podlega dyskusji, i tutaj trzeba powiedzieć wyraźnie, Ŝe faktycznie, jest w duŜej 
mierze dofinansowywana przez miasta i tu moŜemy być dumni, natomiast jest to 
efektywne, o tak bym powiedział dokładanie tych,  natomiast efektywność, 
efektywność wydawania tych pieniędzy panie Prezydencie juŜ budzi pewne 
kontrowersje. Ja moŜe powiem tylko z tego jednego przykładu. Wpłaty 
inicjatorów na lokalne inicjatywy inwestycyjne. Z uwagi na rezygnacje 
niektórych inicjatorów, bądź wystąpienia oszczędności poprzetargowych, środki 
nie zostaną wykonane. 2,5 mln zł zostało zabrane w DRMG i zmniejszono w 
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. KRP opiniowała pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 422?  
 

za                      - 30 
                                                                                                przeciw             - 0 
                                                                                              wstrzymało się  - 0                                                                                                                 

 
RADA MIASTA GDA ŃSKA 

W głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁ Ę NR XVII/395/2007 
Rady Miasta Gdańska 

 z dnia 29 listopada 2007 roku  
 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Chełm rejon skrzyŜowania ulic Łódzkiej i Świętokrzyskiej 
w mieście Gdańsku.  
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
 
Druk 423. Pan dyrektor Piskorski. 
 
Dyrektor Biura Rozbudowy Miasta Gdańska – MAREK PISKORSKI  
Przedstawił projekt uchwały nr 423 zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
KRP opiniowała pozytywnie. Bardzo proszę. Pan radny Kaczmarek. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący, Panie Dyrektorze, Wysoka Rado, 
W tej okolicy to jest jedyny las, wkoło jest teren mocno zabudowany, powstają 
tam nowe budynki, powstają nowe osiedla i w zasadzie mieszkańcy nie mają 
gdzie spacerować. Jedno tylko mnie troszkę, jakby moŜna powiedzieć 
denerwuje, Ŝe przewiduje się tam wycięcie części lasu. JeŜeli chodzi tylko o 
przerzedzenie części lasu, to się zgadzam, bo takie przerzedzenie tam trzeba 
zrobić. Drzewa, tam gęsto rosną, i właściwa gospodarka leśna, to jest taka, Ŝe te 
drzewa się przerzedza, Ŝeby były większe, ale z tego, co słyszałem na komisji, 
część lasu moŜe być po prostu wycięta. TakŜe jestem przeciwko wycinaniu tego 
lasu, i jestem za tym, Ŝeby powierzchnię tego lasu zachować.   
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RADA MIASTA GDA ŃSKA 

W głosowaniu przyjęła 
 
 
Radny –  STEFAN GRABSKI 
Chciałem podziękować panu Maciejowi Lisickiemu za wypowiedź, 
rzeczywiście jest tak, panie Macieju Lisicki, Prezydencie, jest tak, rzeczywiście, 
Ŝe ci ludzie mają gorsze okresy i gorsze w historii, więc dziękuję za wskazanie 
na to. Natomiast, panie radny Gorecki, ja dziwię się, Ŝe pan uŜył słowa  
szkalowanie, jeŜeli ja coś wiem o tym człowieku i mówię, Ŝe wiem róŜne złe 
rzeczy, to przecieŜ ja nie szkaluję tylko mówię. Poczekajmy, aŜ historycy to 
wyjaśnią, ale przyjmuję argumenty pana Lisickiego i nie będę więcej z panem 
Goreckim polemizował, ale jest przykro mi, Ŝe pan uwaŜa, Ŝe chciałbym coś 
złego zasiać. Ja po prostu moŜe wiem więcej, bo próbowałem poczytać, gdyby 
Państwo coś poczytali, to moŜe byście się,  moŜe nie tak szybko byśmy podjęli 
tą uchwałę. Ale juŜ koniec, ostatnie słowo. Dziękuję.     
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. Pan radny Kościelak. 
 
Radny – ZDZISŁAW KO ŚCIELAK  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Tytułem sprostowania. Pan radny Borowczak źle mnie zrozumiał. Ja nie 
powiedziałem, Ŝe ś. p. Jacek Kuroń był bohaterem SLD tylko, Ŝe z tą inicjatywa 
nazwania ronda jego imieniem wystąpiła właśnie jakby nie było związana z 
SLD Gazeta Gdańska. Państwo ten, tą inicjatywę tylko podjęliście. I druga 
sprawa, pan Prezydent Lisicki ma rację mówiąc, to, co powiedział, ale panie 
Prezydencie, zgodzi się pan, Ŝe dłuŜszy dystans historyczny słuŜy lepszej ocenie 
zasług danej postaci, ale jak juŜ powiedziałem, chodzi tu tylko o skromne rondo, 
i rzeczywiście nie ma o co kruszyć kopii. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. I pan radny Kaczmarek.  
 
Radny –KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, 
Chciałem się odnieść do słów pana Prezydenta, Ŝe niektórych bohaterów część 
ludzi uwaŜa za bandytów, innych za bohaterów. Dam przykład Szendzielarza 
czyli Łupaszki, teŜ część jeszcze do tej pory uwaŜa za bandytę a część za 
bohatera narodowego. Za bandytę go uwaŜają komuniści, ubecy i NKW – 
dziści, a za bohatera narodowego Polacy, takŜe, taka jest prawda, trzeba 
wiedzieć, kto jakie sądy wypowiada. I podobnie jest, jeśli chodzi o Ŝołnierzy 
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Gryfa Pomorskiego, Gryf Pomorski. TeŜ część uwaŜa inaczej, część uwaŜa tak, i 
akurat ci, co uwaŜają, Ŝe ta organizacja nie wniosła zasług to są akurat byli 
ubecy, byli członkowie PZPRu. To jest jedna. Druga sprawa, jeŜeli chodzi o 
Jacka Kuronia, to jest osoba kontrowersyjna,. Ja np. nie zgadzałem się,  jeśli 
chodzi o podejście Kuronia do lustracji, do aborcji. Gdyby takich ludzi było 
mniej, jeśli chodzi o lustrację,  byśmy ta lustrację przeprowadzili. Byśmy  
obecnie wiedzieli kto był ubekiem a kto nie. A teraz nie wiemy, po prostu 
myślimy, ze to jest bohater, a wcale nie jest bohaterem. TakŜe Kuronia moŜna i 
kochać i nie lubić. Dlatego są  tu mieszane uczucia wszystkich osób, równieŜ i 
nasze. To nie była osoba jednoznaczna, takŜe tu trzeba kolegów zrozumieć, Ŝe 
niektórzy wypowiadają gorzkie słowa. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękuję bardzo. Tu jeszcze inne osoby się zgłaszają, ale chcę powiedzieć, Ŝe 
lista została zamknięta. I teraz się obawiam, jak dam jednemu, to otworzymy 
worek. Ja myślę Ŝe moŜe nie mówmy więcej na tym etapie. Dla dobra sprawy 
nie mówmy więcej, bo ta dyskusja będzie trwała i trwała i nic nowego widać się 
nie wnosi, a  wypowiadane są słowa. Szanowni Państwo, ja bardzo proszę, na 
salę powrót. Przypomnę, Ŝe to jest druk 415. Nadanie nazwy ulicy. Kto z pań i 
panów jest za podjęciem druku? 
 
 

za                      - 17 
                                                                                                 przeciw             -7 
                                                                                                 wstrzymało się  - 6                                                                                                                

 
 

RADA MIASTA GDA ŃSKA 
W głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁ Ę NR XVII/402/2007 
Rady Miasta Gdańska 

 z dnia 29 listopada 2007 roku  
 

w sprawie nadania nowej nazwy ulicy. 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
Proszę Państwa, jest godzina punkt 13.00 i w tym momencie mamy przerwę, ale 
jak mówiłem, na dole, w sali toastowej jest otwarcie tej wystawy fotograficznej 
pana Mireckiego. To jest  chwila, otworzymy wystawę i następnie jest posiłek. 


